
Protokół Nr V/19 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 27 czerwca 2019 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 11:35. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady V Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

– Pani Anna Kulesza, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), 

zaproszonych gości Panią Annę Łubnicką – kierownika Biblioteki,  mecenasa Pana 

Przemysława Rawa-Klocek (lista obecności Zał. Nr 2), Skarbnika Gminy Gabrielę 

Mioduszewską, Sekretarza Gminy Panią Danutę Niewińską, pracowników Urzędu Gminy, 

Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) oraz mieszkańców gminy Kołaki 

Kościelne (Zał. Nr 4). 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wciśnięcie przycisków dla sprawdzenia 

obecności (wynik głosowania imiennego Zał. Nr 5). 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – w sesji udział bierze 13 

radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że dzisiejsze obrady będą przebiegać 

zgodnie z porządkiem obrad, który Państwo otrzymaliście.  

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Przyjęcie porządku obrad V sesji Rady Gminy. 

  3. Interpelacje i zapytania radnych. 

  4. Przyjęcie protokołu obrad z IV sesji Rady Gminy z dnia 28 marca 2019 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

     a/  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029, 

     b/  zmian w budżecie gminy, 

     c/ ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Kołaki Kościelne i określenia granic ich obwodów, 

     d/ ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne, 

     e/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli przedszkoli i 

innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, 

     f/  zwolnień w podatku od nieruchomości, 

     g/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, 

     h/ zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 r., 

     i/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych 

w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy-Kołaki i Zanie-Leśnica, 

     j/ powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

7.  Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Kołaki Kościelne: 

     a/ debata nad Raportem o stanie Gminy Kołaki Kościelne, 

     b/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne. 



8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kołaki Kościelne: 

    a/ rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok i debata, 

    b/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok, 

    c/ zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinią i wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy za 

2018 rok, 

     d/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne. 

9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2018.   

10.  Sprawozdanie za rok 2018 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

11. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych za rok 2018. 

12.  Analiza sytuacji pożarowej i innych zagrożeń na terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2018 

roku. 

13. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne w 2018 roku.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

16.  Sprawy różne. 

17.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 6). 

Przewodnicząca Rady zaproponowała zmianę w tym porządku, ponieważ na komisjach w pkt 

6f uchwała w/s zwolnień w podatku od nieruchomości nie uzyskała pozytywnej opinii i 

zaproponowała zdjęcie tego punktu z programu obrad a na to miejsce wstawić uchwałę w/s 

wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

opłaty. 

Innych zmian nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad z zaproponowanymi zmianami: 

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Przyjęcie porządku obrad V sesji Rady Gminy. 

  3. Interpelacje i zapytania radnych. 

  4. Przyjęcie protokołu obrad z IV sesji Rady Gminy z dnia 28 marca 2019 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

     a/  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029, 

     b/  zmian w budżecie gminy, 

     c/ ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Kołaki Kościelne i określenia granic ich obwodów, 

     d/ ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne, 

     e/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli przedszkoli i 

innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, 

     f/  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty, 



     g/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, 

     h/ zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 r., 

     i/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych 

w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy-Kołaki i Zanie-Leśnica, 

     j/ powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

7.  Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Kołaki Kościelne: 

     a/ debata nad Raportem o stanie Gminy Kołaki Kościelne, 

     b/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne. 

8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kołaki Kościelne: 

    a/ rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok i debata, 

    b/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok, 

    c/ zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinią i wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy za 

2018 rok, 

     d/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne. 

9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2018.   

10.  Sprawozdanie za rok 2018 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

11. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych za rok 2018. 

12.  Analiza sytuacji pożarowej i innych zagrożeń na terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2018 

roku. 

13. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne w 2018 roku.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

16.  Sprawy różne. 

17.  Zamknięcie obrad. 

poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad ze zmianami został przyjęty 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 8). 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie zgłosili interpelacji zapytań. 

 

 



Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z IV sesji 

Rady Gminy z dnia 28 marca 2019 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne (Zał. Nr 

9): 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad IV sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Sekretarz Gminy Danuta Niewińska wyjaśniła, dlaczego dziś nie ma Wójta na 

sesji. Wyjaśniła, że w dniu dzisiejszym nałożyło się spotkanie organizowane przez Wojewodę 

Podlaskiego w związku z wydanym przez niego zarządzeniem w sprawie przygotowania i 

przeprowadzenia wojewódzkiego ćwiczenia obronnego „Podlasie19”. Spotkanie to będzie 

dotyczyło organizacji przebiegu epizodu praktycznego z zakresu obrony cywilnej – 

ewakuacja III stopnia ludności ze strefy zagrożenia. Odbędzie się to 1 października 2019 r. i 

dotyczy też naszej gminy. Będzie polegała na tym, że zostanie ewakuowana ludność z 

powiatu suwalskiego i powiatu sejneńskiego. Ludność z powiatu suwalskiego ewakuowana 

koleją zostanie dostarczona do stacji PKP Czachy-Kołaki i od tego momentu gmina Kołaki 

Kościelne będzie musiała rozmieścić tą ludność. Trzeba będzie stworzyć odpowiednie punkty 

medyczne, wyżywienia i inne. Dlatego Wójt jest dzisiaj na tym spotkaniu, bo jest to bardzo 

istotna sprawa. 

Następnie Pani Sekretarz przedstawiła informację Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 28 marca 2019 r. na której Wysoka Rada podjęła następujące 

uchwały w sprawie:  

a/ zmian w budżecie gminy, 

b/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych, 

c/   zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowej dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostki pomocniczej gminy, 

d/  przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

Wojewody Podlaskiego wraz z odpowiedzią na skargę, 

e/ wprowadzenia opłaty prolongacyjnej, 

f/  zmiany uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości, 

g/ wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych również Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych 

rzeczy, które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. Zakończono zaplanowane na rok 2019 profilowanie i uzupełnienie dróg kruszywem 

drogowym. Rozdysponowano 1536 m
3
 żwiru i gruzu. 

2. Po zakończonym sezonie grzewczym w budynku Urzędu Gminy Kołaki Kościelne 

najemcy zostali rozliczeni z faktycznych kosztów wytworzenia ciepła. Dzięki wykonanej 

termomodernizacji oraz wymianie starego kotła na kompleks cieplny w 2018 r. Gmina 

Kołaki Kościelne oszczędziła ok. 8 tys. zł na kosztach związanych z wytworzeniem ciepła. 

3. Dzięki zainstalowaniu instalacji fotowoltaicznej Urząd zaoszczędziła na kosztach energii 

blisko 1700 zł. 



4. Od 1 czerwca do 30 czerwca można zgłaszać kandydatów na ławników. Szczegółowe 

informacje zostały zamieszczone na BIP oraz dodatkowych informacji można uzyskać u 

Pani Hanny Dąbrowskiej w Urzędzie Gminy. 

5. W dniu 28 lipca odbędą się wybory do Izb Rolniczych. Zgłoszenia i rejestrowanie 

kandydatów na członków Rad Powiatowych Izby Rolniczej należy dokonać najpóźniej do 

5 lipca do Komisji Okręgowych, która mieści się w Urzędzie Gminy. Informacje są w 

Urzędzie i na stronie internetowej PIR. 

6. 19 czerwca w Kołakach Kościelnych odbyła się uroczystość nadania sztandaru Szkole 

Podstawowej im. Abp Romualda Jałbrzykowskiego. 

Na tym Pani Sekretarz zakończyła przedstawianie informacji (Zał. Nr 10). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 

2019-2029 i poprosiła o pytania. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029 poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029 została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 

11).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 12 do protokołu. 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do zmian w budżecie gminy. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 13).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 14 do protokołu. 

Ad. 6c)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne i określenia granic ich obwodów przedstawiła 

inspektor UG Hanna Dąbrowska. 

Radni nie wnieśli uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie  

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki 

Kościelne i określenia granic ich obwodów poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie  ustalenia planu sieci publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne i określenia granic ich 

obwodów została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 15). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 16 do protokołu. 

 



 

Ad. 6d)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne przedstawiła inspektor 

UG Hanna Dąbrowska. 

Radni nie wnieśli uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie  

ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie  ustalenia planu sieci oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne 

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 17). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 18 do protokołu. 

Ad. 6e)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze przedstawiła inspektor UG Hanna Dąbrowska. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – czy mówiąc dzieci młodsze, również 4-latki, czy jak będą 

miejsca, to możemy posyłać dzieci 3-letnie, chodzi o uszczegółowienie. 

Hanna Dąbrowska – oczywiście można posyłać, jeżeli będą miejsca. 

Radny Dębek Piotr – chodzi o to, że z grupami obejmującymi dzieci sześcioletnie i w 

nawiasie można by dołożyć 3 i 4-latki, chyba żaden problem dopisać to, sprecyzować, żeby 

każdy wiedział, że chodzi o tego 4 i 5-lataka dokładnie. 

Hanna Dąbrowska – nie sądzę, żeby dzieci trzyletnie uczyły się razem z 6-latkami, ale może i 

chodzić trzylatek. Karta Nauczyciela  określa dzieci młodsze, nie określa dzieci 3, 4 i 5-

latków, dlatego nie możemy sobie nadinterpretować tego prawa. Jeżeli będą miejsca może 

chodzić i 3-latek, 4-latek i 5-latek. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie  ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 19). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 20 do protokołu. 

Ad. 6f)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty przedstawił inspektor UG Jarosław 

Zalewski. 

Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że wywóz odpadów jest to szczególne wykonanie budżetu, 

gmina nie może dokładać z własnych środków ani złotówki. Mieliśmy kontrolę z RIO za 

2018 rok i tu również inspektorzy odnieśli się do tego punktu, czyli wywóz odpadów i 

pobierania opłaty i stwierdzili, że nie jest to dopuszczalne, żeby gmina dokładał do wywozu 

odpadów. 



Radny Wasiulewski Krzysztof – jaki jest procentowy wzrost tych cen w stosunku do obecnie 

istniejących? 

Jarosław Zalewski – to jest około 30%, czyli tyle, o ile wzrósł koszt przetargu w stosunku do 

poprzedniego roku. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – chodzi o zbieranie odpadów w sposób nieselektywny, 

przeanalizowałem i w poprzednim roku dla gospodarstwa od 4 do 5 osób było 34 zł a teraz 

jest 68 zł. 

Jarosław Zalewski – tak, ale spodziewamy się, że mieszkańcy będą selekcjonowali… 

Radny Wasiulewski Krzysztof – ale tu jest wzrost 100%. 

Jarosław Zalewski – ale nie bazujemy na stawkach niesegregowanych, tylko na 

segregowanych, to jest podstawa…. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – ile osób w gminie Kołaki segreguje a ile nie segreguje? Czy 

można taki wskaźnik podać – 40%, 50%? 

Jarosław Zalewski – w tej chwili około 50%. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – a druga połowa nie segreguje i dla nich to wzrost o 100%. 

Kilka lat wcześniej gmina dokładała się do wysypiska w Czerwonym Borze, jakiś wkład 

gminy jest, to teraz będziemy szukać innego wysypiska? 

Jarosław Zalewski – odnośnie kwot, które gmina ponosiła na wysypisko w Czerwonym Borze 

nie mam wiedzy, czyli nie mogę się wypowiedzieć, w jakich wysokościach i w jakim czasie 

te koszty były ponoszone. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – myślę, że to w czasie , kiedy powstawało te wysypisko. Te 

wysypisko miało być dla Powiatu, bo to było dofinansowanie gmin. Ja tu nie neguję, ale czy 

jakieś negocjacje w tym zakresie… 

Skarbnik Gminy – nawet, jeżeli były jakieś środki gminne przeznaczane na te wysypisko a 

znajdziemy gdzieś wysypisko tańsze w okolicy, to na pewno będziemy korzystać z tego 

tańszego wysypiska mimo, że dofinansowanie było z własnych środków. Jak będzie 

konkurencyjność to będzie konkurencyjność i naszego wysypiska. 

Sekretarz Gminy – w każdej gminie ten koszt odbioru odpadów w sposób nie selektywny jest 

prawie dwa razy wyższy, bo za to się płaci kary i powinniśmy dążyć, żeby te odpady były 

segregowane. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty poprzez 

głosowanie: 

- za – 7 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 4 głosy  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty została podjęta przy 7 

głosach za, 2 przeciwnych się i 4 głosach wstrzymującym się (Zał. Nr 21).  

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 22 do protokołu. 

Ad. 6g)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej omówił inspektor Jarosław Zalewski. 

Uwag do uchwały nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 23). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 24 do protokołu. 

Ad. 6h) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 r. omówiła 

Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. 

Uwag do uchwały nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2019 r.  poprzez głosowanie: 

- za – 10 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 2 głosy 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 r. została podjęta 

10 głosami za, 1 głosem przeciw i 2 głosami wstrzymującymi się (zał. Nr 25). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 26 do protokołu. 

Ad. 6i) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy-Kołaki i Zanie-

Leśnica przedstawiła Przewodnicząca Rady. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – oczywiście jestem za rozwojem gminy, żeby tereny 

inwestycyjne – należy przeanalizować, ale poprzedni plan został przez Wojewodę 

zakwestionowany. Z tego planu co na komisji nam przedstawiono z tych 56 ha zostało 

ograniczone do 38 ha. Jeżeli mówimy odnośnie tego planu zagospodarowania przestrzennego, 

to kto te koszty poniesie budowy wodociągu, czy dróg – kto te koszty poniesie i czy były inne 

wnioski mieszkańców gminy Kołaki Kościelne o to, żeby również ich teren z innych 

miejscowości był objęty planem. Oczywiście jestem za rozwojem tej gminy, ale musimy 

dokładnie to przeanalizować, przykład ostatniego planu i ja wstrzymam się od głosu. 

Na tym zakończono dyskusję 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, 

Czachy-Kołaki i Zanie-Leśnica poprzez głosowanie: 

- za – 9 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 4 głosy 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy-

Kołaki i Zanie-Leśnica została podjęta 9 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się (zał. Nr 

27). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 28 do protokołu. 

Ad. 6j) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników do sądów powszechnych przedstawiła inspektor UG Hanna Dąbrowska. 



Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych została podjęta 12 głosami 

za i 1 głosem wstrzymującym się (zał. Nr 29). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 30 do protokołu. 

Ad. 7a) 

W tym punkcie Sekretarz Gminy omówiła ogólnie raport o stanie gminy (Zał. Nr 31). 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła debatę nad Raportem o stanie gminy Kołaki 

Kościelne. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Ad. 7b) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Wójtowi Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 10 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 3 głosy 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Kołaki Kościelne została podjęta 10 głosami za i 4 głosami wstrzymującymi się (zał. 

Nr 31). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 32 do protokołu. 

Ad. 8a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2018 

rok (Zał. Nr 33) oraz opinię Rio wyrażającą opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Kołaki Kościelne sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. (Zał. Nr 34). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – zapytał odnośnie kwoty 2,8 mln zł na inwestycje, a ile z tej 

kwoty zostało pozyskane? 

Skarbnik Gminy – na dzień dzisiejszy mamy wnioski złożone na kwotę 482.716 zł to jest 

dofinansowanie do termomodernizacji budynku Urzędu Gminy i 966 113zł tj. solary. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Ad. 8b) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok poprzez 

głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok została 

podjęta 11 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się (zał. Nr 35). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 36 do protokołu. 

Ad. 8c) 

W tym punkcie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię o przedłożonym 

sprawozdaniu finansowym, sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2018 rok (Zał. Nr 



37), wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2018 rok (Zał. Nr 38).  

Następnie Przewodnicząca Rady przedstawiła opinię RIO o przedłożonym wniosku o 

udzielenie Wójtowi absolutorium za 2018 r. (Zał. Nr 39) 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 8d) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Kołaki Kościelne została podjęta 11 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się (Zał. 

Nr 40). 

Wykaz głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 41 do protokołu. 

Ad. 9) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że radni zapoznali się ze sprawozdaniem z 

realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2018 (Zał. Nr 42). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 10) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że radni zapoznali się ze sprawozdaniem za 

rok 2018 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 

czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, zamiany i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony (Zał. Nr 43). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 11) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych za rok 2018 przedstawiła Anna Łubnicka, członek GKPiRPA (Zał. 

Nr 44). 

Radny Tyborowski Dariusz – gminna komisja liczy 7 członków. Czy jest potrzeba a taka duża 

ilość? A pytanie to jest związane z tym, że przy budżecie 20 tys., to 12 tys. idzie właśnie na 

wynagrodzenie członków komisji, czyli 60% budżetu idzie na członków komisji. Czy 

potrzeba tak dużej ilości członków w tej komisji? 

Anna Łubnicka – odkąd pamiętam, zawsze była ta ilość członków, to nie my ustalamy ilość 

członków. 

Radny Tyborowski Dariusz – ale czy jest potrzeba tylu członków? 

Anna Łubnicka – tak, jest potrzeba, bo musi być przynajmniej trzech członków, żeby odbyło 

się jakiekolwiek spotkanie. A nie zawsze wszystkie osoby są. 

Radny Tyborowski Dariusz – ale to nie są sprawy nagłe, np. jak strażacy, maja alarm, muszą 

się zebrać, samochody bojowe muszą być obsadzone i jadą. Tu macie czas w jakiejś tam 

przestrzeni,  można uzgodnić, kiedy członkowie będą mieli czas, żeby się spotkać, dogodny 

czas i możecie się spotkać. 

Anna Łubnicka – tak, ale zdarzają się czasami różne wypadki, że dzień przed zadzwoni , że 

nie może przyjechać i trzeba zorganizować sobie. 

Radny Tyborowski Dariusz – 60% budżetu idzie na członków komisji. 

Radni nie wnieśli innych uwag. 

 



Ad. 12) 
W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że radni zapoznali się z analizą sytuacji 

pożarowej i innych zagrożeń na terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2018 roku (Zał. Nr 45). 

Radny Wasiulewski Krzysztof – wyjazdy straży pożarnej są dość liczne, chodzi o punkty do 

czerpania wody, podjeżdżamy do hydrantu i nie wiemy, czy ten hydrant jest sprawny czy 

niesprawny właśnie. Czy jest prowadzona jakaś inspekcja, ile mamy tych hydrantów 

sprawnych a ile niesprawnych. A jeżeli niesprawne, to czy są podejmowane działania w celu 

naprawy tych hydrantów. Nie łudźmy się, bo czasami kilkanaście minut dojazdu do jednego 

powoduje, że to wydłużenie czasu jednostki na dojazd do pożaru. Czy tą odpowiedź uzyskam 

dzisiaj? 

Sekretarz Gminy – Pan Jarosław Zalewski prowadzi taką ewidencję i straż wie, które są 

sprawne hydranty a które nie. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – czy sprawne, czy niesprawne. Teraz pytanie – jeżeli te 

niesprawne, to czy są poczynione jakieś kroki dotyczące naprawy tych hydrantów? 

Sekretarz Gminy – przekażę to, gdyż teraz nie jestem w stanie odpowiedzieć. 

Głos zabrał Misiewicz Andrzej  OSP Kołaki – złożyliśmy wniosek rok temu, jeszcze 

konserwatorem był Pan Z. Dał nam taki wykaz w Kołakach. Reszty hydrantów nie wiemy, 

np. ostatnio Cholewach hydrant był sprawny, ale siedzi w zaroślach u gospodarza w ogródku, 

że trzeba robić rozeznanie, gdzie w ogóle jest. Moja propozycja, to nie byłby duży koszt, te 

hydranty, które są sprawne wsadzić kawałek tyczki drewnianej, czy metalowej, i napisać 

literkę H. Pali się las na Cholewach, my szukamy, zajechaliśmy do gospodarza i mówi, ze jest 

tam gdzieś w ogródku ale pokrzywy takie. Znaleźliśmy, a okazuje się, że jest 

rozplombowany. Zgłosiłem to do Pana Zalewskiego, że część hydrantów na terenie naszej 

gminy nie jest zaplombowana. Ostatnio się paliło na Zaniach, przy szkole hydrant działał, ale 

też nie jest zaplombowany. 

Radny Krajewski Eugeniusz – jest pobór wody z niego. 

Misiewicz Andrzej   - chodzi o to, żeby zrobić raz z tym porządek, żeby nad sprawnym 

hydrantem, jak w większości gmin, literka H, i wiadomo, że j ten jest sprawny. To naprawdę 

skróci poszukiwania dla bezpieczeństwa nas wszystkich. 

Przewodnicząca Rady – przekażemy dla Pana Zalewskiego. 

Radni nie wnieśli innych uwag. 

Ad. 13) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że radni zapoznali się z informacją o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki Kościelne w 2018 roku (Zał. 

Nr 45). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 14) 

Nie było odpowiedzi. 

Ad. 15) 

W tym punkcie radny Krajewski Eugeniusz zapytał – czy naszą gminę jest stać o podniesienie 

wynagrodzenia dla kierowcy OSP? Bo z tego, co wiem, to 25 czerwca nasz kierowca 

zrezygnował ze swojej funkcji, czy jest możliwość, chodzi o nieduże pieniążki? 

Skarbnik Gminy – to nie leży w moich kompetencjach, wynagrodzenie ustala Wójt. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – w związku z tym mam pytanie – czy Wójt może ustalić 

wynagrodzenie na wniosek Rady. Na bezpieczeństwie nie należy oszczędzać, w sytuacji jeżeli 

będziemy mieli jednego kierowcę, z tego co wiem, chodzi o małą kwotę, to nie jest kwota w 

tysiącach, jest to kwota ok. 133 zł. Czasami zaoszczędzimy, ale możemy stracić wiele więcej. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – mam pytanie – czy Szanowna Rada, tutaj na wniosek kolegi 

Krajewskiego – czy możemy złożyć wniosek formalny o przegłosowanie przez Radę? 

Sekretarz Gminy – ustalenie wynagrodzenia należy wyłącznie do kompetencji wójta. 



Radny Wasiulewski Krzysztof – ale profilaktyka ppoż. to gmina posiada 1% na 

bezpieczeństwo ppoż. z budżetu dwunastomilionowego, to ta kwota to nie jest duży wydatek. 

Skarbnik Gminy – nie chodzi o kwotę, tylko chodzi o kompetencje. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – dlatego pytam się, czy na wniosek Rady Gminy możemy się 

przychylić, czy możemy złożyć wniosek formalny. 

Radny Krajewski Eugeniusz – czy możemy to przegłosować, jako wniosek formalny dzisiaj? 

Pan mecenas Przemysław Rawa-Klocek – nie ma wójta dziś na sesji, ja zalecam, żeby taki 

wniosek złożyć na biuro podawcze do Urzędu Gminy i wówczas wójt odpowiednio na taki 

wniosek zareaguje. Dzisiaj jesteśmy zobowiązani porządkiem obrad, który Państwo podjęli i 

uchwalili i tego porządku trzymajcie się. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – w ciągu ostatniego tygodnia mieliśmy kilka wyjazdów do 

pożarów i teraz będziemy czekać, że wójt podejmie za miesiąc, za dwa, kierowca 

zrezygnował a nie wiemy czy za dzień, czy za dwa pożar nie wybuchnie i nie trzeba będzie 

pomocy straży pożarnej. 

Pan mecenas Przemysław Rawa-Klocek – każdy, tak samo organ prowadzi swoje działania, 

bądź też zaniechania, tu ewentualnie z tezy, którą Pan postawił, to jest potencjalnie na ryzyko 

wójta. 

Na tym zakończono składanie wniosków i oświadczeń radnych. 

Ad. 16) 

W sprawach różnych głos zabrał A. Misiewicz zapytał Panią Skarbnik - czy z tego budżetu na 

ochronę  ppoż. za 2018 r. został przeniesiona jakaś kwota na inny obszar, jaka na koniec roku 

była wydatkowana za 18 rok? 

Skarbnik Gminy – w planie było zaplanowane 156 234 zł a wykorzystano 139 002,68 zł. Tu 

nie ma szczególnego wykonania budżetu i nie przenosi się niewykorzystanych środków na 

następny rok. 

Radny Krajewski Eugeniusz – tzn. pieniążki są? 

Skarbnik Gminy – ale tłumaczę Panu, nie ma tu szczególnego wykonania budżetu, nie 

przenosi się zaoszczędzonych pieniędzy na następny rok, tylko ustala się nowy plan. 

Misiewicz Andrzej – to mam pytanie – w zeszłym roku była zepsuta autopompa w 

samochodzie. Koszt przez autoryzowaną firmę był 17 tys. naprawy. Chodziłem do Wójta, 

okazało się, że nie ma tych pieniędzy. 

Skarbnik Gminy – na zakup materiałów przeznaczone było 56 035,76 zł. 

Misiewicz Andrzej – materiałów jakich? 

Skarbnik Gminy – wszystkich, które były zakupione w tym paragrafie. 

Misiewicz Andrzej – to naprawy bieżące też wchodzą w zakup  materiałów? 

Skarbnik Gminy – nie materiały to jest co innego, mówimy o materiałach w tej chwili. 

Misiewicz Andrzej – jeśli w budżecie byłą zaplanowana kwota 150 tys. a wykorzystano 

130… 

Skarbnik Gminy – proszę mnie zrozumieć, to nie jest szczególne wykonanie budżetu, tak jak 

dochody z akcyzy alkoholowej, jeżeli nie są wykorzystane na dany rok, muszą zwiększyć 

dochody następnego roku i wydatki. To jest zamknięcie roku, dziękuję, dowidzenia, ustalany 

jest plan na następny rok i realizowany następny rok. Nie można, jak Pan interpretuje, zostało 

tam niewykonane, że przenosimy to na następny rok i zwiększa to wydatki następnego roku. 

Misiewicz Andrzej – prosiłem, żeby tą naprawę wykonać a powiedziano, ze nie ma pieniędzy, 

skoro 20 tys. zostało. 

Skarbnik Gminy – nie bez kozery państwu powiedziała, że zaoszczędziliśmy między 

dochodami bieżącymi a wydatki, co jest w WPF, borykamy się z art. 243 i my musimy jak 

najwięcej oszczędzać między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, żeby zmieścić 

się w tym artykule. To też jest dla nas bardzo ważne. To nie tak, że my mamy plan i 31 

grudnia, które pieniądze mamy, to wydajemy. 



Misiewicz Andrzej – ja nie mówię o wydaniu, ale kwota 15 tys. …. 

Skarbnik Gminy – to nie jest mała kwota. 

Misiewicz Andrzej – wiem, ale to musi jakoś funkcjonować. Rolnikowi jak się traktor 

zepsuje, to musi naprawić, czy ma kwotę czy nie, bo to jest podstawowe narzędzie pracy. 

Skarbnik Gminy – ja tego nie neguję, tylko proszę wziąć pod uwagę, co nas ogranicza. 

Misiewicz Andrzej – budżet ustala Rada Gminy, było 1% na ochronę ppoż., były pieniądze a 

je się po prostu zabiera. W tej kwocie są wynagrodzenia? 

Skarbnik Gminy – tak. 

Misiewicz Andrzej – zostało 20 tys. to wynagrodzenia zostały obcięte. Złożyliśmy wniosek 

do Rady Gminy i kompetencja rady jest ustalenie ekwiwalentów i został ustalony. Jak 

komisja antyalkoholowa zarabia 12 tys. rocznie a kierowcy w straży zarabiają 13 czy 14, to 

dla mnie jest jakaś abstrakcja. 

Skarbnik Gminy – na wynagrodzenie w ubiegłym roku zostało przeznaczone 29 209,21 zł. 

Misiewicz Andrzej – ale to jest brutto, czy netto? 

Skarbnik Gminy – to jest brutto. 

Misiewicz Andrzej – a komisja alkoholowa to jest brutto, czy netto? 

Skarbnik Gminy – nie ma czegoś takiego jako brutto i netto – jest brutto. 

Misiewicz Andrzej – chciałbym się jeszcze zapytać, bo chodzą różne pogłoski – czy są 

zadowoleni z pracy czy służby ochotniczej straży pożarnej gminy Kołaki, czy były 

jakiekolwiek zastrzeżenia. Jest w porządku to dziękuję. 

Następnie mecenas Przemysław Rawa-Klocek przedstawił na prośbę Pana Wójta informację 

dotyczącą postępowania sądowego z powództwa Pana J. G. przeciwko szkole w Kołakach 

Kościelnych, które zostało wygrane. Sąd oddalił powództwo w całości i nie zasądził na rzecz 

Pana G. 40 tys. zł. Następnie mecenas odczytał fragmenty uzasadnienia Sądu. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – wiadomo, dyrektora szkoły ocenia się najczęściej po 

wynikach nauczania, po bezpieczeństwie w szkole i w związku z tym – czy macie Państwo 

takie porównanie, jakie były wynika nauczania gdy dyrektorem był G. a jakie są teraz. Z tego 

co jest mi wiadomo, że wyniki szczególnie ostatni rok bardzo spadły. 

Pan mecenas – ja nie umiem na to odpowiedzieć, natomiast zgodnie z przepisami prawa co 

jakiś czas robiona jest ewaluacja w szkole, kuratorium ocenia…. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – ale oprócz ewaluacji mamy też wyniki sprawdzianów np. 

sprawdzian po szkole podstawowej, egzamin po gimnazjum, to takie porównanie, czy nastąpił 

wzrost, czy nastąpił spadek? 

Pan mecenas – nie umiem odpowiedzieć na pytanie, to sprawa dotyczy P. G. a nie Pana 

nowego dyrektora 

Radny Wasiulewski Krzysztof – dlatego mówię, odnośnie P. G. uważam że te zaniedbania, 

niedopełnienie obowiązków to ja bym do końca się nie zgodził. Analizując przez okres 

kilkunastu lat wyniki w szkole w Kołakach i wyniki obecne, to chcę powiedzieć, że nastąpił 

spadek. 

Radny Piotr Daniel Dębek – zapytał Pana prawnika, czy mógłby się Pan odnieść do pisma 

RIO, które otrzymał Wójt w związku z wypłacaniem diety dla radnego i sołtysa, jeśli 

jednocześnie pełni daną funkcję? 

Pan mecenas – nie chciałbym się teraz zajmować sprawą związaną z tym pismem, aczkolwiek 

jestem wprowadzony w temat, ponieważ mój kolega Pan mecenas Krawczyk tą sprawą się 

zajmował. Z tego co ja pamiętam, z jego oceny wynika, że nie można pobierać, o ile się nie 

mylę, nie można pobierać podwójnego wynagrodzenia za uczestnictwo w sesji. Ja opinię 

kolegi podtrzymuję i nie mam wątpliwości, co do tego. 

Radny Piotr Daniel Dębek – jeśli jest Pan prawnikiem, to powinien Pan te słowa zanegować, 

albo poprzeć moje słowa. 

Pan mecenas – jeżeli RIO popiera moją wydaną przez moją kancelarię, to opinię podtrzymuję. 



Radny Piotr Daniel Dębek – odczytał fragment opinii RIO „… w obecnie obowiązującym 

porządku prawnym brak jest podmiotu upoważnionego do wydania wiążącej wykładni 

przepisów prawa. Wobec tego niniejsze stanowisko w sprawie proszę potraktować, jako 

niewiążącą opinię prawna”. Co Pan na to? Bo Pan twierdzi, że Pan Krawczyk wydał decyzję, 

że nie. Rio napisało, że zgadza się, ale pod spodem, żeby nie brać pod uwagę. Bo to jest tylko 

ich opinia. Opinia może być na moją korzyść, może być na korzyść Pana Wójta. 

Pan mecenas – nie będę komentował czyjś opinii. 

Radny Piotr Daniel Dębek – ja to odbieram, jak każdy. Ponownie radny odczytał fragment 

opinii RIO. 

Pan mecenas – nic innego nie jest powiedziane, jak tyko tyle, że nie ma podmiotu, który by 

wydał wiążącą opinię prawną. Innymi słowy, że dzisiaj orzecznictwo wyznacza ten kierunek, 

którym powinniśmy się kierować podczas wydawania tego typu decyzji. 

Radny Piotr Daniel Dębek – to w takim razie ja bym się musiał udać do Sądu. 

Pan mecenas – znając prawo tak by wychodziło. 

Radny Piotr Daniel Dębek – ale Pan Dębek nie będzie się udawał do Sądu, więc ta sprawa 

została zamknięta. To tylko dla wiadomości dla tego Pana radnego, dla tego Pana radnego, jak 

i dla mojej. Ja tego pisma nie będę kwestionował, bo w obowiązującym porządku prawnym 

nie ma podmiotu. Bo nie jest od tego RIO, żeby powiedzieć – czy mi się należy, czy mi się 

nie należy. 

Pan mecenas – Rio powiedział tylko li wyłącznie, że nie ma podmiotu, czyli organu, który by 

potwierdził lub zaprzeczył, czy jest tak, czy inaczej. Nie mniej jednak musimy zdawać sobie 

sprawę z tego, że w porządku prawnym istnieją orzeczenia Sądu Najwyższego, Sądów 

Powszechnych, Sądów Administracyjnych. I zgodnie z doktryną, również ją trzeba brać też 

pod uwagę, oraz orzecznictwem, nie mówię o wykładni organu, który wyłożył Panu literalnie 

przepisy, o których ja mówię, przyjęcie zasady, że nie należy się jednocześnie to 

wynagrodzenie za uczestnictwo w tej podwójnej roli, to jest taka a nie inna podjęta decyzja. 

Kierunek linii orzeczniczej a nie wykładni organu podyktował to rozstrzygnięcie a nie inne 

Radny Piotr Daniel Dębek – to powie Pan krótko - nie mam prawa poboru tych dwóch diet, 

tak? 

Pan mecenas – tak, zgodnie z doktryną i orzecznictwem, tak. 

Radny Piotr Daniel Dębek – może drugi raz przytoczę, bo może nie była ta sprawa dla Pana 

znana – w gminie Grajewo Wojewoda Podlaski cofnął taką uchwałę. Sądy też są – jeden 

wyrok jest taki, drugi jest taki. 

Pan mecenas – oczywiście Pan słusznie powiedział. 

Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na to, była kontrola z RIO i mówili, że na gminie Wizna 

pobierają, wypłacają sołtysowi i radnemu, jeżeli jest jedna osobą. Oczywiście jest protokół, 

proszę wejść na stronę RIO i mają zalecenie: zaprzestanie wypłacania Przewodniczącemu 

Rady, bo był sołtysem, diety należnej sołtysom za udział w sesji Rady Gminy. Państwo 

otrzymaliście to pismo (Zał. Nr 47). My nie możemy prawnie wypłacić tych dwóch diet. Kto 

się nie zgadza może zwrócić się do Sądu. 

Radny Piotr Daniel Dębek – rozumiem, najlepiej powiedzieć  iść do Sądu. Chciałbym uciąć te 

spekulacje, fajnie, że jest zambrowiacy.pl i to nagrywa – Pan Dębek nie walczy tutaj, żeby 

wziąć dietę sołtysa i dietę radnego. Został złożony wniosek dla sołtysów wszystkich, nie dla 

Pana Dębka. Ten wiosek został odrzucony i nikt o tym nie wiedział. Niech nikt nie zarzuca, 

bo to wyszło z tej sali, że Dębek żąda podwyżki dla siebie. Dębek nie chce podwyżki dla 

siebie, podwyżka miała być dla wszystkich, ale jeśli jestem radnym i sołtysem w jednej 

sprawie, a Pani Sekretarz, dzisiaj ładnie się Pani odnosi do mnie, tylko jak jest, jak Dębek 

zachodzi do Pani. Taka dyskusja nie powinna mieć, taka dyskusja nie powinna do takiego 

stopnia dochodzić, tak jak odbywa się u Pani w gabinecie. Dzisiaj tu przed kamerami ładnie 

Pani mówi. Ja mówię tak – Dębek nie jest do tego, żeby sobie wziąć dietę radnego, ja 



oczywiście mogę napisać wniosek, że się zrzekam. Są bogatsi radni tutaj niż ja i z miłą chęcią 

przychodzą po to dietę, niż ja. Ja się mogę zrzec, nie mogę zrezygnować bo wiem, że takiego 

prawa nie mam, ale mogę się zrzec na poczet jakiejś organizacji. Dziękuję, Dowidzenia. 

Sekretarz Gminy – chciałam się odnieść do tych słów Pana radnego, bo jest mi bardzo 

przykro, bo jak ostatnio przyszedł Pan do mnie, to bardzo brzydko się zachowywał i nagle 

Pan odwrócił kota ogonem. Nie będę dyskutować. 

Radny Piotr Daniel Dębek – nie będziemy się tutaj przepychać. 

Następnie głos zabrał radny Wasiulewski Krzysztof – wracając do tego wniosku Pana 

Krajewskiego,  Pan radca prawny stwierdził, że taki wniosek oczywiście formalny, że to wójt 

będzie, jak coś się stanie. A czy my nie możemy jako radni zaproponować, inaczej 

przegłosować ten wniosek Pana, żeby Pan Wójt odniósł się do tego na przyszłej sesji, jak to 

sprawę rozstrzygnąć, chodzi o bezpieczeństwo nasze. Czy coś takiego możemy Panie radco 

prawny? 

Pan mecenas – na tej sesji to musieliby Państwo zmienić porządek obrad. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – nie w tych sprawach, czy na przyszłej sesji Pan Wójt żeby 

się do tego odniósł. 

Pan mecenas – oczywiście, zgadzam się tym. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – o to mi chodzi, a o hydranty to już od trzech sesji walczę. 

Radny Krajewski Eugeniusz – na następnej sesji żeby było i do przegłosowania. 

Radny Wasiulewski Krzysztof – chodzi o przegłosowanie dzisiaj. 

Pan mecenas – wniosek został złożony i podtrzymany i na następnej sesji będzie 

rozpatrywany. 

Na tym zakończono dyskusję w sprawach różnych. 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady V sesji Rady Gminy. 
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